

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-03-04-50]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, February 27, 2004 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

S. Arend
D. Clipsham
F. Kay
A. McGaughey
S. Schoenfeld

J. Bergeron
J. Drexler (Chair/Présidente)
L. Lewin
K. Mintz

J.-C. Bouhénic
M. Kant
K. McRoberts
P. Naini

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 27 février 2004 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:45 p.m.

J. Drexler informed Council that York's VP Research and Innovation, Stan Shapson would be attending the March meeting of Council to talk about the transformation of SSHRC.

2. Minutes of the previous meeting

▪ **January 30, 2004 – FC-03-04-46**

The minutes were **approved**.
(Bergeron/Naini)

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques de la présidente

La séance commence à 13 h 45.

J. Drexler informe le Conseil que le vice-président à la recherche et innovation de York, Stan Shapson, compte assister à la prochaine séance du Conseil pour parler de la transformation du CRSH.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ **30 janvier 2004 – FC-03-04-46**

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Bergeron/Naini)

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- Principal's remarks

The Principal reported that the 2004 John W. Holmes Memorial Lecture given by John Ralston Saul had been a very successful one with an audience of about 400. He thanked S. Kirschbaum for having coordinated the event.

He then announced two upcoming events, namely: (1) on Saturday, February 28, 2004, Symposium - "India: The Challenges to an Emerging Power" and (2) from March 11 to 13, the third annual conference of Glendon's Chair in Quebec Studies – "Citizenship, Social Change and Power in Quebec Today".

The Principal also announced that the restoration of the Manor by the Junior League of Toronto was underway.

- Associate Principal (Student Services)

L. Lewin gave some background information in the disagreement between the GCSU and Pro Tem regarding the transfer of funds from the former to the latter. She informed Council that following various consultations, and in accordance with a referendum held in 1983, Student Affairs had been instructed to transfer the funds directly to Pro Tem and Friends of Glendon. She invited those who wish to know more on the issue to read the latest issue of Pro Tem.

4. Communications et questions diverses

- Remarques du principal

Le principal rapporte que la conférence commémorative John W, Holmes 2004 donnée par John Ralston Saul a remporté un grand succès avec la participation d'environ 400 personnes. Il remercie S. Kirschbaum d'avoir coordonné l'événement.

Il annonce ensuite deux prochains événements, notamment : (1) le samedi 28 février 2004, le symposium sur « L'Inde : les défis d'une puissance en développement » et (2) du 11 au 13 mars, le troisième colloque annuel sur le thème « Citoyenneté, changement social et pouvoir dans le Québec actuel » donné par la Chaire d'études québécoises de Glendon.

Le principal annonce également que la rénovation du manoir par la « Junior League of Toronto » est en cours.

- Principale adjointe (Services aux étudiants)

L. Lewin apporte quelques éclaircissements sur le malentendu entre l' AECG et le Pro Tem concernant le transfert de fonds de l'une à l'autre. Elle informe le Conseil que suite à diverses consultations, et en accord avec le référendum tenu en 1983, on a donné la consigne au bureau des affaires étudiantes de transférer l'argent directement à Pro Tem et aux amis de Glendon. Elle invite ceux qui s'intéressent à en savoir plus à lire la dernière version de Pro Tem.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

E. Mahant presented the following proposals:

- Senate Harmony Legislation – FC-03-04-47

The proposal was **approved** as submitted.

(b) Curriculum

J. Bergeron presented the submission received from the School of Women's Studies contained in document FC-03-04-48 and it was **approved** as submitted.

(c) Nominations Committee

D. Clipsham reported that the Call for nominations for Standing Committees of Council for 2004-2005 had been mailed out to all members of Faculty. He encouraged members to participate in the nomination exercise, and to send in their nomination to the Secretary of Council before the next Council meeting.

D. Clipsham also pointed out there was still a vacant seat on this year's Nominations Committee. He asked for a volunteer and A. McGaughey agreed to join the Committee.

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

E. Mahant présente les propositions suivantes :

- Législation d'harmonisation du sénat – FC-03-04-47

La proposition est **approuvée** telle que soumise.

(b) Comité des programmes d'études

J. Bergeron présente la soumission reçue de l'École des Études des femmes contenue dans le document FC-03-04-48 et elle est **approuvée** telle que soumise.

(c) Comité des mises en candidatures

D. Clipsham rapporte que la demande de mises en candidature pour les comités permanents du Conseil pour 2004-2005 a été envoyée à tous les professeurs. Il encourage les membres à participer à l'exercice de mises en candidature et à envoyer ces dernières à la secrétaire du Conseil avant la prochaine séance du Conseil.

D. Clipsham souligne aussi qu'il existe toujours un poste vacant au sein du comité des mises en candidature. Il demande un volontaire et A. McGaughey accepte de se joindre au comité.

(d) Policy and Planning Committee

S. Schoenfeld reported the discussion of the set of interrelated themes most central to College Planning, namely General Education, first-year experience, bilingualism and Environmental education was still ongoing. He noted that PPC would welcome an opportunity to consult with Chairs and Coordinators before finalizing the report to Council in April 2004.

(d) Comité de direction et planification

S. Schoenfeld rapporte que la discussion se rapportant aux divers sujets les plus importants pour la planification du collège, notamment l'éducation générale, l'expérience de la première année, le bilinguisme, et l'éducation environnementale est toujours en cours. Il note que le CDP envisage une consultation avec les directeurs et coordonnateurs avant de finaliser le rapport au Conseil en avril 2004.

6. New Business

There was none.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 2:05 p.m.

7. Ajournement

La séance est levée à 14 h 05.